

lam de fusta canonicorum mortuorum, que fuit de sepultura D. camerii Dandelost quondam.

— *Quedam alia capella similis continens novem piecias tam magnas quam parvas de sandali nigro que sunt de sepultura D. de Gorrevod quondam.*

— *Duo bacini de argento ponderis circa sex marcharum.*

— *Due vinagerie argenti.*

— *Due aiguierie seu vinagerie argenti deaurata composita ad modum flamen ignis.*

— *Quandam piscidem argenteam deauratam copertam ad modum unius gobeleti ad tenendum hostias.*

— *Unum recetaculum argentum et deauratum et quadratum ad tenendum corporalia cum armis ecclesie et D. A. de Talaru.*

— *Duas parvas vinagerias argenti novas ad arma D. cardinalis Anicensis.*

Au milieu de ces objets d'or et d'argent se trouvait aussi :

— *Unum pulchrum mochetum cum sua copertura cindali viridis coloris circumdata botonibus aureis qui ponitur in missale pro mundato nasum sacerdotis missam celebrantis.*

— *Duo flagella pro muscis ad altare repellendum cum suo repositoio de corio bulito que dedit Henricus de Saconay¹ quondam sacrista.*

Cet objet est aussi mentionné dans les Registres capitulaires, liv. 14, f° 5, sous la date du 14 juillet 1431. « M. Henry de Sacconay, sacristain, donne à l'église deux machines propres à défendre des mouches ceux qui célébraient les grandes messes au grand autel « *duo defendicula ad defendandum de moscis, etc.* »

Tels sont les objets d'or et d'argent, comme reliquaires, chasses, croix, vases, bassins, candélabres, etc., que mentionnent l'inventaire de 1448 et les Registres capitulaires, mais bien d'autres ont existé dans les Trésors des trois églises, et dont le souvenir a été

¹ Henri de Saconay, deuxième fils de Guichard de Sacconay, chevalier, passe pour deuxième fondateur de la chapelle Saint-Thomas; reçu comte en 1395, il mourut en 1441; il fut enterré à l'angle gauche du chœur, devant l'horloge.